
/ll
Tordas Község Polgármestere
2463. Tordas, Szabadság út 87.
TeL(fax): 22-467-502,467-655

Meghívó

Értesítem, hogy képviselőtestületünk 1998. Augusztus B-án (csütörtökön) 15 órakor ülést
tart.

Az ülés helye: Községháza

Napirend:

1./ Augusztus 20-i rendezvény szervezése.
Előadó: Bediné Németh Márta műv.ház igazgató

2./ Bejelentések, javaslatok.

melynek tárgyalásához megmvom.

Kérem a testületi ülésen való feltétlen megjelenését.

T o r d a s, 1998. augusztus 6.

'~J}nOs~
polgármester



Jelenléti ív

az 1998. év augusztus hó 13. napján
megtartott képvise1őtestületiülésről

1.1 Cifka János

2./ Farkas János

3./ Fábián Jánosné

4./ Juhász György

5./ Kunsági László

6./ Dr. Pápai Péter

7./ Rácz József

8./ Turda Sándor

9./ Vasvári Pál

10./ Zémann Géza

11./ Márki Ferenc jegyző

Meghívottak:
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Jegyzőkönyv

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének 1998. Augusztus l3-án megtartott üléséről.

Az ülés helye: Községháza

Jelen vannak:Cifka János, Farkas János, Kunsági László, Dr. Pápai Péter, Rácz József,
Turda Sándor, Vasvári Pál, Zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző
Bediné Németh Márta műv. Ház igazgató
Dr. Hamza László iskola igazgató

Bejelentéssel távol maradt: Juhász György, Fábián Jánosné képviselő.

Farkas János polgármester üdvözli a megjelenteket. Megállapítja, hogy az ülés határozatképes
javaslatot tesz a napirendekre.

Napirend:
1./ Augusztus 20-i rendezvény szervezése.

Előadó: Bediné Németh Márta műv.ház igazgató

2./ Bejelentések, javaslatok.

A napirendekre tett javaslatot a képviselőtestület egyhangúlag elfogadta.

L Napirend tárgyalása

1.1 Augusztus 20-i rendezvény szervezése.

Bediné Németh Márta műv. Ház igazgató ismertette a falunap programját. Elmondta, hogy a
program szerződés szinten összeálIt, bekerülési összege: 680.OOO,- Ft, amelyet növel még a
műsorvezető, a videós és a hangtechnikai díja. Ebben az összegben a tűzijáték nem szerepel.
A műsor mellékelve.

A továbbiakban a képviselőtestület megbeszélte a részletes tennivalókat, a feladatokat
személyekre kiosztotta.

II. Napirend után

Bejelentések, javaslatok

1.1 Vezetők bejelentései

Farkas János polgármester ismertette a képviselőkkel, hogy az általános iskola
kezdeményezésére elsősorban a gyerekek nyelvtanulásának elősegítésére külföldi iskolákkal
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keresnek kapcsolatos. Sem a német, sem az angol nyelvterületen partnerkapcsolatos kialakítani
eddig nem lehetett, de Szlovéniában akadta egy település, akivel a kapcsolat kialakítható.

Dr. Hamza Lászlóné iskola igazgató elmondja, hogy anémet nyelv tanulására Szlovéniában
Puconci nevű települést találták, akík hajlandók voltak minimum iskolai szinten kapcsolat
felvételére és kialakitására.
Júniusban már voltak is itt Tordason, ahol az iskola vezetése és a település polgármestere jött
el. Fogadásukon az iskola a szülői munkaközösség az iskola alapítványa és a helyi
önkormányzati vezetés vett részt. Az egy napos látogatás során az iskolai kapcsolat valószínű

település szintű kapcsolattá alakulhat.
Az ide utazott vendégek is kinyilvánították kapcsolat felvételi szándékukat. További
ismerkedés céljából augusztus 19-én mintegy 50 fővel érkeznek, amikor is további
tapasztalatokat szerezhetnek és részt vesznek a falunapunkon.
Részükre, velük egyeztetett, program készült ( jegyzőkönyv melléklete), amelynek része a
vendéglátás is. Erre természetesen szükség van anyagi eszközök biztosítására is.

Hozzászólások

Kunsági László elmondja, hogya kapcsolatfeIvételt jónak tartja és bízik abban, hogy település
szinten is lesz ebből kapcsolat. Javasolja, hogy a szükséges tárgyalásokra a polgármestert
hatalmazza fel a testület.

Cifka János - nem sikerült a szlovák kapcsolat kiépítése, reméljük ez majd sikerül és ha lehet
több oldalú kapcsolat alakulhat ki, de nem minden áron.

Zémann Géza - Szlovéniába a Fajtakisér!eti Állomásnak is van kapcsolata. Ha lehet település
szintű kapcsolatot kell kiépíteni. A vendégfogadás költségeit költségvetésünkből biztositani
tudjuk.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a júniusi találkozás során nagyon jó benyomást
keltettek a vendégek és a beszélgetés során kinyilvánították a településszintű kapcsolat
kialakítását. Hogy merre alakul az első beszélgetés majd meglátjuk, mínden esetre van értelme
a kapcsolat kialakításának. Bízunk abban, hogy az augusztus 19-i találkozásunk után többet
fogunk tudni.

Vasvári Pál elmondja, hogy a vendégeket fogadnunk kell, vendéglátásuk, szállásuk költséget
fedezni kell. Erre a pénzszűke mellett is van lehetőségünk.

Több hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

18/1998. (VIII.13.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete felhatalmazza a
polgármesterét, hogy a szlovén Puconci nevű

településsel történő településszintű kapcsolat
felvétel érdekében a vendégekkel a szükséges
tárgyalásokat folytassa le, a megállapodást készitse
elő.
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Az augusztus 19-i szlovén vendégek fogadására,
vendégü! látására 200.000,- Ft kerüljön
felhasználásra. A szükséges átcsoportositásra, a
költségvetési rendelet módositására a szükséges
intézkedéseket meg kell tenni.

Felelős: polgármester
Határidő: a rendelet módositására: 1998.09.15.

Farkas János polgármester a továbbiakban ismerteti a martonvásári Művészeti Alapiskola
közös működtetésére készitett együttműködési megállapodás tervezetet. Elmondja, hogy a
társulásban résztvevő települések a tervezetet már megtárgyalták, azt elfogadták. Ismertette a
megállapodás lényegét és szükségességét, továbbá a közös irányitás lényegét. Elmondta, hogy
az iskola irányitását a társult települések önkormányzatai által megválasztott képviselőkből álló
tanács végzi. Javasolja e tanácsba Kunsági László képviselőt delegálja testületünk.

Hozzászólás nem volt a képviselőtestület egyhangúlag (8 igen szavazattal) az alábbi
határozatot hozta:

19/1998. (VID.13.) sz. határozat

Tordas Község Képviselőtestülete a helyi
önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. tv.
felhatalmazása, továbbá a helyi önkormányzatok
társulásairól és együttműködéséről szóló 1997. évi
CXXXV. tv. 2. §-a alapján az alábbi határozatot
hozta:

1./ A képviselőtestület az alapfokú
művészetoktatás feladatainak megvalósítására
szolgáló megállapodás tervezetet 1998.
szeptember l-i hatállyal jóváhagyja és
felhatalmazza a polgármestert annak aláírására.
2./ A társulásí tanácsban a települési
önkormányzatot Kunsági László képviselő

képviseli.

Határidő: 1998.09.01.
Felelős: polgármester

Farkas János polgármester a továbbiakban átadta a szót Vécsey Attilának és Császár Péternek,
akik a Tordas - ,,Hangyakert" beépítési tervét ismertették. Az ismertetés során kérték az
önkormányzat további támogatásra, a közműtanulmányok elkészíttetésére.
A tervek a jegyzőkönyv mellékletei.
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Hozzászólás nem volt, ezért a polgármester igéretet tett arra, hogy az elképzelést az
önkormányzat erejéhez mérten továbbra is támogatja, a szükséges közmű terveztetését
kérdésében eljár, érdeklődik elkészítésük módjáról, költségeíről.

Márkí Ferenc jegyző ismertette a 96/1998. (V.l3.) Korm. rendeletet a szociálisan hátrányos
helyzetben lévők adósságterhének enymtéséről és lakhatás körülményeinek javításáról.
A rendelet alapján biztosítandó önkormányzati pénzügyí rész fedezetésére alapot nem talál,
csak úgy, ha valamelyik intézménytől vonjuk el a fenntartási keretet, ez pedig lehetetlen.
(módszertani útmutató mellékelve)

Hozzászólások

Kunsálri László - a kormányrendelet nem vette figyelembe a kís önkormányzatok anyagi
helyzetét. Hány ilyen családdal kell Tordason számolni ?

Cifra János - a rendelet nem kístelepülésekre született. Itt falun az emberek becsületesebbek,
önlúbáján kívül talán senki nem került hátrányos helyzetbe. Véleménye szerint
önkormányzatunk nem tud anyagi terhet vállalni.

Vasvári Pál - nincs erre pénzünk. Mi van azokkal akík becsületesen, rendszeresen és minden
erőforrást megmozgatva kifizették OTP tartozásukat ?

Zémann Géza - nagyon nehéz kérdés ez. Jó volna tudni kíket kellene segíteni, ugyanakkor
pedig ha nincs miből, teljesen tehetetlenek vagyunk.

Farkas János polgármester elmondja, hogy a kormány most foglalkozik újra e kérdéssel. Lehet,
hogy lesz változtatás. Minden esetre az, hogy a több mint háromezer település közül csak pár
száz jelzett víssza, valamit jelez a rendelet végrehajtásáról, az önkormányzatok anyagi
helyzetéről.

Anyagi lehetőségeink behatároltak. Sem többlet bevételeink, sem lényegesen nagy
megtakarításaink nincsenek, igy az önkormányzati rész biztosítása lehetetlen, vagy csak más
intézményünk, végrehajtandó feladataink kárára lehetséges.
Egyet tehetünk: tudomásul vesszük a rendeletet és azt, hogy önkormányzatunk nem tud anyagi
támogatást nyújtani.

A képvíselőtestület a polgármesteri összefoglalóval egyhangúlag egyetértett.

~~Farkas J'
polgármest r

.
"'''''ll'.'''' •

jegyző

Több bejelentés nem volt a polgármester az ülést befejezettnek nyilvánította
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